



Council of Europe

Note to Editors NEWS

tel : +33 (3)88 41 25 60 / fax : +33 (3)88 41 39 11 / e-mail : [pressunit@coe.int](mailto:pressunit@coe.int)

## Conference in Greece on media and migrants

Strasbourg, 24.11.2008 – Intercultural dialogue in media will be discussed at a conference organised by the network of Council of Europe intercultural cities on 27-29 November 2008 in Patras, Greece. The conference is being held in the framework of the Intercultural cities joint action of the Council of Europe and the European Commission.

The event, entitled “Media & migrants: Welcome or farewell?” will focus on the importance of intercultural dialogue in the media, for the migrants’ reception.

At the conference, the Hellenic Migration Policy Institute (IMEPO) study “Greek media and intercultural dialogue” and case studies by journalists from member cities of the Intercultural cities network will be presented. In addition, presentations will given by a political representative, an NGO, a migrants’ representative and a caricaturist.

Debates and workshops on different topics related to intercultural dialogue and diversity in the media will take place. At the closing session, a proposal for an ethical code for intercultural dialogue in the media will be made and the network “Intercultural media” will be launched.

Other events will include a Cartoon Exhibition on intercultural dialogue, to be held in the city’s central square. A book exhibition will be held at the conference venue and the book “*I live here, coming from somewhere else*” will be presented by the author Valerie Kernen. Short films made by migrants for migrants will be screened at the conference venue.

### Contact:

Philippe Potentini, Directorate of Communication, Tel. +33 6 62 22 63 89 ; [philippe.potentini@coe.int](mailto:philippe.potentini@coe.int)

## Conférence en Grèce sur les médias et les migrants

Strasbourg, 24.11.2008 – Une conférence sur le dialogue interculturel dans les médias est organisée à Patras, Grèce, du 27 au 29 novembre 2008, dans le cadre du programme « Cités interculturelles », mené conjointement par le Conseil de l’Europe et la Commission européenne.

Intitulée « Media et migrants : bienvenue ou bon retour ? », cette conférence portera sur l’importance du dialogue interculturel dans les médias pour l’accueil des immigrants. L’Institut hellénique des politiques migratoires (IMEPO) y présentera son étude « Les médias grecs et le dialogue interculturel ». Plusieurs exposés portant sur des études de cas réalisées par des journalistes de villes membres du réseau des Cités interculturelles suivront, ainsi que les interventions d’un représentant politique, d’un représentant d’ONG, d’un représentant des immigrés et d’un caricaturiste.

Des débats et des ateliers sur différents aspects du dialogue interculturel et sur la diversité dans les médias auront également lieu. La conférence s’achèvera par la proposition d’un code d’éthique pour le dialogue interculturel dans les médias et par le lancement du réseau « Médias interculturels ».

Plusieurs manifestations se dérouleront en marge de la conférence, dont une exposition de dessins humoristiques sur la place centrale de la ville, une exposition de livres sur le lieu de la conférence, au cours de laquelle Valérie Kernen présentera son ouvrage « *I live here, coming from somewhere else* », et la projection de courts métrages réalisés par des immigrés pour les immigrés.

### Contact :

Philippe Potentini, Direction de la Communication, Tél. +33 6 62 22 63 89 ; [philippe.potentini@coe.int](mailto:philippe.potentini@coe.int)

ED210b08

